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MData: 27 de gener de 2024 Hora:  10.00 h 

Lloc de realització: Escola Maristes (Avinguda del President Josep Tarradellas i Joan, 5, Girona) 

Títol:  Assemblea General Ordinària del MCECC 

 

Assistents:  
▪ Centres d’Esplai Presents: 

Associació Educativa Itaca (Z01i06), Associació Educativa Nou Quitxalles (Z01i06), Casal "Al Vent!" - 
Fundació La Vinya (Z01i06), Centre Catequístic de Sant Miquel (Menorca), Centre d' Esplai Sant Cebrià 
(Z11), Centre de Colònies i Esplai Xiribec (Z12), Centre d'Esplai 05 (Z11), Centre d'Esplai Abat Cassià 
(Z03), Centre d'Esplai Alcor (Z07), Centre d'Esplai Arc Iris de l'Esperit Sant (Z02), Centre d'Esplai 
Aspirantat de Sant Josep (Z07), Centre d'Esplai Bon-Vent (Z07), Centre d'Esplai Boterut (Z11), Centre 
d'Esplai Brúixola - Sant Ignasi (Z02), Centre d'Esplai Can Colapi (Z12), Centre d'Esplai Cargol (Z08), 
Centre d'Esplai Casal Santa Maria del Jaire (Z13), Centre d'Esplai Catecolònies Sant Martí (Girona), 
Centre d'Esplai Corbera (Z09), Centre d'Esplai Cra-Crac (Z07), Centre d'Esplai el Bon Recer (Z02), Centre 
d'Esplai el Drop (Z05), Centre d'Esplai Epis (Lleida), Centre d'Esplai Esquirols (Tarragona), Centre 
d'Esplai Estiu Claver (Lleida), Centre d'Esplai Farigola (Urgell), Centre d'Esplai Fem-nos Amics 
(Tarragona), Centre d'Esplai Flor de Neu (Z09), Centre d'Esplai Gaspar de Portolà (Urgell), Centre 
d'Esplai Gojo (Solsona), Centre d'Esplai Grifoll (Z13), Centre d'Esplai Grup de Gent (Z02), Centre d'Esplai 
i grup de Joves de la Parròquia de Sant Josep (Girona), centre d'Esplai Ilelà - Fundació La Vinya (Z01i06), 
Centre d'Esplai Infantil i Juvenil Gavina (Z01i06), Centre d'Esplai Infantil i Juvenil Santa Maria (Girona), 
Centre d'Esplai Itaca de Teià (Z15), Centre d'Esplai Joan Suñol (Z05), Centre d'Esplai Josepets (Z03), 
Centre d'Esplai Kids (Girona), Centre d'Esplai La Branca (Z12), Centre d'Esplai la Costereta (Lleida), 
Centre d'Esplai La Geltrú (Z16), Centre d'Esplai La Gralla (Z04), Centre d'Esplai La Lluna (Z09), Centre 
d'Esplai La Plaça (Lleida), Centre d'Esplai La Sagrera (Z05), Centre d'Esplai La Teranyina (Z12), Centre 
d'Esplai l'Albada (Tarragona), Centre d'Esplai L'Espurna (Z16), Centre d'Esplai l'Esquirol (Z11), Centre 
d'Esplai L'Estel (Z02), Centre d'Esplai Lluís M. Chanut (Z07), Centre d'Esplai Llumvi (Z08), Centre d'Esplai 
Loiola (Z11), Centre d'Esplai MIB (Z09), Centre d'Esplai Món Jove (Z03), Centre d'Esplai Monmacor (Z05), 
Centre d'Esplai MOVI de Poblenou (Z05), Centre d'Esplai Oriols (Z02), Centre d'Esplai Pare Abraham 
(Z05), Centre d'Esplai Parroquial de Premià (Z15), Centre d'Esplai Punt i Seguit (Solsona), Centre d'Esplai 
Riu (Z05), Centre d'Esplai Sagrat Cor (Z05), Centre d'Esplai Sant Cebrià (Z04), Centre d'Esplai Sant 
Ignasi de Loiola (Lleida), Centre d'Esplai Sant Ildefons (Z03), Centre d'Esplai Sant Isidor (Z02), Centre 
d'Esplai Sant Jaume (Lleida), Centre d'Esplai Sant Joan de Matadepera (Z11), Centre d'Esplai Sant Joan 
de Viladecans (Z08), Centre d'Esplai Sant Josep de Calassanç (Z05), Centre d'Esplai Sant Llorenç (Z09), 
Centre d'Esplai Sant Pacià (Z05), Centre d'Esplai Sant Vicenç de Sarrià (Z03), Centre d'Esplai Santa 
Maria (Urgell), Centre d'Esplai Sol Naixent (Z16), Centre d'Esplai Spai-T (Z01i06), Centre d'Esplai St. Pere 
i St. Pau (Z08), Centre d'Esplai Trencaclosques (Z04), Centre d'Esplai Xiroia (Z01i06), Centre d'Esplai 
Xivarri (Z13), Centre Esplai Parroquial de Riudellots de la Selva "La Petjada" (Girona), CIM, Associació 
Juvenil (Z02), Club d'Esplai El Cau (Lleida), Colònies Jordi Turull (Z01i06), Colònies Populars Canillo - 
AINA (Urgell), Espai Infantil i Familiar La Semilla de Trigo (Z08), Fundació Educativa Can Palet - Ca 
n'Anglada (Z11), Fundació Roser de Maig (Z12), Grup Colònies a Borredà (Solsona), Grup de Colònies 
Ca n'Anglada (Z11), Grup de Colònies l'Anunciata (Lleida), Grup de Joves Xivarri (Z08), Grup d'Esplai 
Apassomi (Lleida), Grup d'Esplai i Colònies Lliçà de Vall (Z13), Grup d'Esplai La Trepa (Z12), Grup 
d'Esplai L'Erol (Z15), Grup d'Esplai Parroquial de Vallirana (Z09), Grup d'Esplai Parroquial Vilafranca 
(Z16), Grup d'Esplai Salou (Tarragona), Grup d'Esplai Vidrerenc (Girona), Grups Mou-te Igualada (Z16), 
Moviment d'Infants i Joves Santa Engràcia (Z05). 
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▪ Membres del Consell Directiu Presents: 

Anna Grau, Joan Morte, Adrià Godia, Queralt Campàs, Txell Cots, Marta Estellé, Eric Fernández, Júlia 
Florences, Pep Pla, Pau Pujol, Àlex Moreno, Elna Busquets, Christiano Vargas, Alberto Hernández, 
Andreu Basolí. 

 

ORDRE DEL DIA I ACORDS 

1. Pregària, benvinguda i presentació del funcionament de l’AGO 

L’Anna Grau, presidenta del MCECC, dona la benvinguda als diferents presents a 

l'Assemblea: membres del Consell Directiu, l’Equip Tècnic, consiliaris i consiliàries, 

membres de l’àmbit, de les comissions, del Consell de Responsables Territorials i altres 

voluntaris així com els responsables dels Centres i Clubs d’Esplai i els seus monitors i 

monitores. També es fa una menció especial al Col·legi Maristes de Girona per acollir la 

trobada així com a la Fundació Esplai Girona – Mare de Déu del Mont.  

Es recorda que l'Assemblea és l’òrgan rector del MCECC així com la importància sobre la 

participació dels centres en aquests i d’altres espais dels que disposa la federació.  

A continuació, s’informa que cap centre ha causat baixa del Moviment durant el 2023. 

També, es presenten els centres nous incorporats durant l’any, i per tant, en situació de 

federació provisional i sense dret a vot a l’AGO. Els centres són: 

- Centre d’Esplai La Granera, Territori Lleida 

- Centre d’Esplai Sagrat Cor, Territori Lleida 

- Centre d’Esplai Corpus, Territori Barcelona 

- Centre d’Esplai Fem Pinya, Territori Tarragona 

Per últim, s’anuncien els centres que adquireixen l’estatus de federació definitiva , els tres, 

del Territori Girona. Són: 

− Centre d’Esplai Sant Narcís 

− Casal Parroquial de Fornells de La Selva 

− Grup d’Esplai Vidrerenc 

Es procedeix a continuació amb la pregària, a càrrec de na Maria Mercader, consiliària de 

la Zona 03 i referent d’identitat i pastoral de la Fundació Pere Tarrés i en Joan Soler, rector 

de les parròquies d’Arenys de Mar i d’Arenys de Munt i consiliari del Centre d’Esplai 

Catecolònies Sant Martí. 

Aquest espai s’inicia parlant de la importància de l’agraïment i del servei als altres. Així 

mateix, es recomana no perdre de vista mai d’on prové cadascú i cap a quin futur cal 
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encaminar-se, en una clara referència a la tasca que duran a terme els responsables dels 

esplais a l’AGO.  

S’aprofita per fer una breu menció a la història de Sant Fèlix i Sant Narcís, aquest darrer 

patró de la ciutat de Girona.  

A continuació, es procedeix a la lectura d’un fragment de l’Evangeli. Seguidament, es llegeix 

una pregària del recurs Fem Camí del Moviment que gira entorn descobrir la pròpia vocació, 

allò que proporciona la felicitat.  

Mn. Joan Soler aprofita l’avinentesa per parlar de la Mare Paula Montal i Mossèn Joan 

Alsina, dos testimonis del Territori Girona que són fonts d’inspiració i que van ser capaços 

de trobar la vocació i seu camí de vida.  

Per concloure aquest espai, es reprodueix la cançó de Mossèn Joan Àguila, “Canta la teva 

Fe”. Mentre s’escolta la peça, es demana als participants que anotin en les mosques de 

paper que han rebut amb l’acreditació a l’entrada allò que creuen que hauria de 

desaparèixer en cada persona per tal d’erradicar la violència. També es demana que 

escriguin quin és el fruit que cadascú pot aportar a l’esplai. Finalment, es demana escriure 

un agraïment pels companys i companyes de l’entitat i el projecte.  

Es tanca la pregària amb la lectura d’un breu text extret de la web del Moviment.  

A continuació, s’exposa el funcionament de l’Assemblea General Ordinària recordant 

l’horari previst inicialment, de 10h a 18h, amb una pausa per esmorzar i una altra per dinar. 

S’explica que la mesa seguirà constituïda per l’Anna Grau com a Presidenta, en Joan Morte 

com a vicepresident i secretari de l’AGO i en Gabriel Amargós com a Secretari Tècnic del 

MCECC. En cada punt hi haurà una primera exposició per part del Consell Directiu. A 

continuació, s’abordaran les esmenes rebudes de manera individualitzada. Es demanarà 

als impulsors de les esmenes que la puguin exposar davant l’Assemblea, per, a continuació, 

el Consell Directiu explicar el seu posicionament. Si el centre que planteja l’esmena no 

accepta la resposta donada, pot decidir sotmetre la seva proposta a votació, procedint a la 

mateixa. Per últim, un cop finalitzada la qüestió de les esmenes, s’obrirà un torn de paraula 

general. A partir d’aquí, es procedirà a la votació del document en qüestió. 

Les votacions seran en primer lloc, per majoria absoluta. En cas de no aconseguir-se, es 

procediria a una segona ronda per majoria simple. Si tot i així el document no quedés 

aprovat, caldria convocar una Assemblea General Extraordinària en un període inferior als 

3 mesos.   

Es demana que cada cop que un centre vagi a intervenir, s’identifiqui dient el nom de la 

persona que es dirigirà a l’Assemblea, el seu Centre o Club d’Esplai i la seva Zona o 

Territori.  

Es recorda que es farà un seguiment a través de les diferents xarxes socials al llarg de tota 

la jornada i es pot etiquetar el Moviment amb el hashtag #AGOMCECC2024. 
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2. Aprovació, si escau, de l’Acta de la passada Assemblea General 

Extraordinària, del 28 de gener del 2023 

No s’han rebut esmenes de l’acta. S’obre un torn de paraula que finalitza sense 

intervencions. 

Votació del l’Acta de l’Assemblea General Extraordinària 2023.  

En aquest moment amb 101 centres, 101 amb dret a vot, l’Acta de l’Assemblea General Ordinària 

2023 s’aprova amb 93 vots a favor , 0 en contra, 2 en blanc i 6 abstencions. 

 

3. Aprovació, si escau, de l’Acta de la passada Assemblea General 

Ordinària, del 28 de gener del 2023 

No s’han rebut esmenes de l’acta. S’obre un torn de paraula que finalitza sense 

intervencions. 

Votació del l’Acta de l’Assemblea General Ordinària 2023.  

En aquest moment amb 101 centres, 101 amb dret a vot, l’Acta de l’Assemblea General Ordinària 

2023 s’aprova amb 94 vots a favor , 0 en contra,  1 en blanc i 6 abstencions. 

 

4. Presentació i aprovació, si escau, de la Memòria del MCECC 

corresponent a l’any 2023 

En Pau Pujol, membre referent del Consell Directiu de la Zona 15, presenta la memòria 

2023 conjuntament amb na Queralt Campàs, membre referent de l’òrgan de la Zona 13. La 

memòria és el document on el Consell Directiu presenta tota l’activitat realitzada durant 

l’any perquè es pugui valorar i celebrar.  

Per començar es repassen les dades generals presents en el document: monitors/es, 

nombre de Centes i Clubs d’Esplai, participants en les activitats, beques distribuïdes i 

nombre de receptors de la Revista Estris.   

A continuació, s’explica que el document s’estructura en tres blocs:  

▪ Pla d’Accions 2023: el pla aprovat en la passada AGO amb nivell d’assoliment 

de cada acció. Es recorda que el pla es divideix en 4 eixos seguint el Pla 

Estratègic vigent fins el 2026. Els eixos (amb els seus respectius sub-eixos) són: 

o Identitat (Cristiana i Catalana) 

o Persona (Monitor/a, Responsable i Exmonitor/a) 

o Esplai (Pedagogia, Governança, Inclusió i Societat) 

o Xarxa (Comunitat, Moviment, Sector).  
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▪ Activitat territorial: tota l’activitat territorial realitzada per les Zones i Territoris 

durant l’any com poden ser trobades d’infants i joves, jornades formatives...  

▪ Acció permanent: el quotidià dels diferents equips del Moviment com són el 

Consell Directiu, l’Equip Tècnic o els voluntaris i voluntàries amb el seu 

acompanyament diari.  

En el punt relatiu a l’acció XC1, la col·laboració del Moviment en algun projecte o iniciativa 

solidària, s’explica la col·laboració aquell mateix dia amb el projecte de Càritas Jove de 

Girona. Representants de l’entitat pugen a l’escenari i expliquen el seu projecte: 

En primer lloc comenten que justament el dia de la pròpia AGO Càritas Jove Girona celebra 

el seu cinquè aniversari. Així, expliquen com un grup de joves d’entre 16 i 19 anys van 

veure la necessitat d’unir els joves que feien voluntariat a la ciutat per tal de poder començar 

a fer projectes de forma conjunta i no aïllada amb membres de les seves edats.  

A continuació, exposen els seus principals projectes actuals: 

o Projecte Trenats: revista intergeneracional elaborada amb persones grans 

que viuen soles. Els joves els acompanyen una tarda a la setmana i la 

reparteixen a domicili. 

o Club del Ganxo: sorgeix de la curiositat d’aprendre a fer ganxet. Es troben 

amb les persones grans cada 15 dies i elles els hi ensenyen l’art del ganxet. 

o Sense Llar: es projecte el vídeo documental “Batecs” parlant de la situació.  

Un cop exposat, projecten un petit vídeo sobre el servei que presten al seu entorn.  

Seguidament, exposen als membres de l’assemblea com es pot formar part del projecte. 

Així, es pot ser membre del grup motor o fer un voluntariat puntual en alguns dels seus 

projectes.  

Per acabar, mostren les seves xarxes socials i canals de contacte i comenten que es 

passaran el matí fora del teatre amb una petita paradeta on qui vulgui podrà acostar-se per 

resoldre dubtes i poder col·laborar. 

En Pau Pujol, membre referent del Consell Directiu per la Zona 15, exposa que no s’han 

assolit la totalitat de les accions del Pla d’Accions 2023.  ID2 (grups d’excursionisme), PE1 

(exmonis), XM1 (vincle amb les diferents escoles de l’esplai).Tenen continuïtat durant 

aquest 2024 amb altres accions no assolides.  

Na Queralt Campàs, membre referent del Consell Directiu de la Zona 13, informa als 

assistents que durant la resta del matí, Càritas tindrà una petita paradeta a l’entrada de 

l’assemblea i tothom que vulgui es podrà acostar per conèixer la seva tasca i poder-hi 

col·laborar. A més a més, s’explica que tots els beneficis que s’obtinguin de la venda en la 

tenda del Moviment aniran destinats a Càritas directament. Tot el recaptat durant la jornada 

es destinarà íntegrament al projecte de sensellarisme de Càritas Joves de Girona. 
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Un cop finalitzada l'exposició, es procedeix amb l’exposició de les diferents esmenes 

presentades per la memòria d’enguany. 

Esmena 01 – Des del Centre d’Esplai Món Jove de la Zona 03 es demana una correcció 

ortogràfica del redactat pel que fa les activitats territorials realitzades per la Zona 03.   

El Consell Directiu accepta l’esmena proposada i el canvi s’incorporarà en el document que 

quedi finalment aprovat. S’aprofita l’avinentesa per demanar disculpes pels errors 

ortogràfics presents en alguns documents i es demana des del Consell Directiu que 

aquestes errades de format es puguin fer arribar per correu electrònic o a través del 

promotor/a de referència per tal de no perdre temps de l’Assemblea amb esmenes d’aquest 

caràcter.  

S’obre torn d’intervencions.  

N’Òscar Romero, membre del Centre d’Esplai l’Esquirol de la  Zona 11 expressa que a la 

seva zona es van realitzar unes colònies per adolescents i joves de forma conjunta amb les 

Zones 12 i 13, la TroVallès, que no es troba recollida.  

En Joan Morte, vicepresident del Moviment, respon que l’activitat s’incorporarà en el 

document que quedi aprovat.  

N’Arnau Lonca, promotor del Territori Terrassa, demana disculpes per no haver pensat en 

afegir l’activitat conjunta en la memòria.  

Un cop finalitzades les intervencions, es procedeix a la votació de la Memòria 2023. 

Votació de la Memòria 2023.  

En aquest moment amb 101 centres, 101 amb dret a vot, la Memòria 2023 s’aprova amb 95 vots a 

favor , 0 en contra, 0 en blanc i  6 abstencions. 

 

5. Informació i seguiment dels espais de participació. Aprovació, 

si escau, de noves propostes de Projectes 

Des de Vicepresidència s’explica que el Moviment té diversos espais que enguany 

s’exposaran en un mateix punt.  

Així, es recorda que el MCECC disposa de l’Àmbit d’Animació de la Fe, l’Àmbit Pedagògic 

i l’Àmbit d’Educació per la Justícia Global, tot i que s’informa que actualment l’únic dels 

àmbits actiu és el primer per manca de persones voluntàries en la resta. En Joan Morte, 

vicepresident del Moviment, explica que els àmbits són grups de treball formats per 

voluntaris, membres del Consell Directiu i d’una persona de l’equip tècnic per abordar certes 

temàtiques i poder-ne generar jornades i recursos pels Centres i Clubs d’Esplai.   
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A continuació, representants dels diferents espais de participació, passen a explicar la seva 

acció feta durant el 2023 i les línies i activitats claus pel proper 2024. 

En representació de l’Àmbit d’Animació de la Fe, n’Arnau Subias, consiliari de la Zona 02 i 

na Jael Martín, membre del Centre d’Esplai Parroquial de Premià pugen a l’escenari. 

Exposen que durant el 2023 es va realitzar la setena edició de la Nit dels Animadors i 

Animadores de la Fe a Montserrat per treballar la temàtica de Silenci, Natura i Diàleg 

Interreligiós. En aquest espai van haver-hi diferents testimonis i la realització d’una ruta 

contemplativa en silenci. Enguany, expliquen, s’aspira a fer créixer en nombre de 

participants aquesta vuitena edició.   

A més a més, també expliquen que es va realitzar una formació dins del campus MCECC 

enfocada a la figura de l’animador/a de la fe en l’esplai. També existeix el Punt de connexió, 

espai adreçat a ex-monitors i ex-monitores així com monitors i monitores en actiu per tal de 

compartir i reflexionar sobre la fe i la seva vivència de la mateixa. Aquesta darrera activitat 

és de caràcter mensual i sempre es combina una sessió presencial a Barcelona amb una 

de telemàtica per facilitar-ne la participació.   

S’informa que la Nit dels Animadors i Animadores de la Fe de l’any 2024 tindrà lloc el proper 

23 i 24 de febrer, de nou, a Montserrat. Exposen que les inscripcions ja estan obertes i 

s’anima a la participació. També es recorda que es pot participar com a voluntari de l’àmbit 

i es convida a tothom que hi vulgui participar a la reunió del dia 18 de març.  

N’Anna Grau, presidenta del MCECC, comenta que els altres àmbits no es troben actius 

aquest any. Tanmateix, l’Àmbit d’Animació de la Fe va organitzar la Jornada Mirem més 

Enllà, jornada tradicionalment organitzada per l’Àmbit d’Educació per la Justícia Global. En 

aquesta jornada es va realitzar un cinefòrum en torn la temàtica del canvi climàtic. Pel 2024 

la jornada en qüestió girarà al voltant del racisme. S’expressa que si algú s’anima a 

participar del grup de treball per generar la jornada cal que enviï un correu electrònic a 

ambits.mcecc@peretarres.org  

A continuació, pugen a l’escenari membres de la comissió de la TrocaJove. Així, na Carla 

Comas, membre del Grup d’Esplai L’Erol i en Guillem Pérez, membre del Centre d’Esplai 

Abat Cassià, procedeixen a llegir el pregó de la trobada i una breu presentació. S’informa 

que a partir de la setmana vinent, dimecres 31 de gener, s’obren les inscripcions. També 

s’explica que la trobada tindrà lloc al municipi d’Amposta, al Territori Tortosa, el proper 9 i 

10 de març. Seguidament es projecta al vídeo de presentació de la TrocaJove i la temàtica 

de la trobada: la cultura popular. S’aprofita per presentar el lema de la trobada: “Trocats del 

bolet!” 

Es recorda que la TrocaJove és la trobada d’adolescents i joves del MCECC, des de 3r 

d’ESO fins a 2n de Batxillerat o curs homòleg. A més a més, s’explica que un cop han 

arribat a l’AGO, en el moment d’acreditar-se, han rebut un petit material previ per poder 

preparar la TrocaJove amb el seu grup de joves.  

mailto:ambits.mcecc@peretarres.org
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Per últim, s’explica que el proper 29 de febrer es farà la reunió obligatòria per responsables 

dels Centres i Clubs d’Esplai que vinguin a la TrocaJove per recordar la normativa i resoldre 

dubtes.  

Seguidament, una comissió de membres de la Jornada de Monitors i Monitores d’enguany 

pugen a l’escenari on realitzen una presentació teatralitzada sobre la jornada anomenada 

“Retrobem-nos fent un clic”. El centre d’interès girarà al voltant de la festa del 65è aniversari 

del Centre d’Esplai Romesco.  

A continuació realitzen un Quizizz, anunciant que l’esplai guanyador obtindrà un val 

bescanviable el dia de la Jornada per 10 consumicions al bar de la trobada. S’especifica 

que aquest bar no vendrà begudes alcohòliques. El guanyador del primer val és el Grup 

d’Esplai L’Erol, de la Zona 15, i el segon guanyador el Centre d’Esplai Infantil i Juvenil Santa 

Maria de Pineda, del Territori Girona.  

Des de la comissió organitzadora s’explica que a l’esplai hi ha moltes fotografies 

desordenades i antigues. Es demana als centres que participin de la jornada que facin 

arribar al Moviment una fotografia molt antiga i una de molt nova del seu esplai.   

N’Elna Busquets, referent del Consell Directiu de la Zona 05, exposa que la Jornada de 

Monitors/es serà el proper 25  de maig al Parc de l’Estació del Nord, a Barcelona. La 

temàtica girarà entorn a una festa d’aniversari, i es podrà convidar a aquells exmonitors i 

exmonitores dels esplais del MCECC que desitgin venir. Serà un espai formatiu i lúdic.  

Na Laia Rubio, membre del Centre d’Esplai Spai-T de la Zona 01i06 i n’Alberto Hernández, 

membre del Consell Directiu referent de la Zona 08, parlen sobre el “Podcast qui té la 

pinça?”. Expliquen que és un podcast que es fa cada mes i que queda penjat a Spotify. 

Enguany s’ha canviat el format i es realitzen debats que estan sobre la taula dins dels 

equips de monitors. S’informa que properament es comunicaran els diferents temes dels 

quals es vol parlar aquest 2024 per veure si hi ha esplais interessats en participar-hi. 

A continuació, representants del Consell de Responsables Territorials exposen la seva 

funció. Recorden que són les persones voluntàries encarregades de dinamitzar la Zona o 

Territori, l’activitat territorial i fer de nexe d’unió entre els Centres i Clubs d’Esplai i 

l’estructura del Moviment. Habitualment, l’equip de responsables territorials el composen la 

figura de tresoreria, pedagogia i secretaria. Per últim, expressen que encara falten persones 

en les diferents Zones i Territoris per formar part dels equips territorials, animen a la 

participació.  

Des de la vicepresidència s’informa que tot i que encara falten diversos espais de 

participació per exposar, és el moment de l’esmorzar. Així, es conclou que un cop es torni 

de la pausa, es procedirà amb l’acte públic de l’AGO. Un cop finalitzi el mateix, es reprendrà 

l’exposició dels espais de participació i els projectes.  

11:45h – Esmorzar 
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6. Acte públic i premis InnovAct 

La presidenta del Moviment dona la benvinguda a na Sra. Núria Valls, na Sra. Rut Ribas, 

en Sr. Lluc Salellas, així com a d’altres autoritats i representats d’altres federacions de 

lleure.  

L’acte públic s'inicia amb la projecció del vídeo de la memòria institucional del 2023. 

A continuació, s’adreça a l’Assemblea en Lluc Salellas i Vilar, Alcalde de Girona. 

En Carlos Cañas i Ruiz, Vicepresident del Consell Nacional de la Joventut de Catalunya, 

prossegueix amb unes paraules dirigides als Centres i Clubs d’Esplai presents. 

A continuació, la Secretària d’Infància, Adolescència i Joventut de la Generalitat de 

Catalunya, la Sra. Núria Valls i Carol s’adreça als responsables dels centres. 

Ara, joves monitors del Centre d’Esplai La Petjada, de Riudellots de la Selva, del Territori 

Girona pugen a l’escenari per destinar unes paraules als presents.  

Seguidament, n’Anna Grau, presidenta del Moviment conclou els diferents parlaments de 

l’acte públic de l’Assemblea General Ordinària 2024.   

Tot seguit, es presenten els premis de la V edició dels premis Innovact a càrrec de n’Estel 

Puerta, tècnica de comunicació del MCECC i na Maria Bosch, promotora del Territori Sant 

Feliu del Moviment. Expressen que s’han rebut 16 activitats de diferents Centres i Clubs 

d’Esplai. Per aquesta edició s’ha comptat com a membre del jurat amb 5 persones que 

provenen del món del lleure. A més a més, es recorda que aquell mateix dia es lliurarà el 

premi del públic seleccionat pels presents a l’Assemblea. 

Ara, es presenten els membres del jurat: 

▪ Maria Vinyals, exmonitora del Centre d’Esplai Parroquial de Premià de Mar (Zona 

15) i mestra. 

▪ Josep Lluís Riera, expresident del Moviment Escolta i Guiatge de Mallorca i de la 

Fundació Maria Ferret. 

▪ Gener Martí, President de la Junta de Famílies del Centre d’Esplai Xiribec de 

Castellar del Vallès (Zona 12). 

▪ Àlex Segura, Director Insular de Joventut al Consell de Mallorca (del 2016 – 2023) 

▪ Laia Vidal, exmonitora de l’esplai Fem-nos Amics (Reus). Educadora social i 

subdirectora d’un CRAE. 

Entrega els premis: Sra. Rut Ribas, directora de la Direcció General de Joventut de la 

Generalitat de Catalunya. 

Els centres premiats en aquesta edició són: 
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❖ 1r premi: Centre d’Esplai Casal Santa Maria del Jaire per l’activitat “La Copa de les 

Cases”. 

❖ 2n premi: Centre d’Esplai Josepets per l’activitat “Caçacastanyes”. 

❖ 3r premi: Centre d’Esplai Lluís Maria Chanut per l’activitat “Eco-capta-ho”.  

El premi del públic és guanyat pel Centre d’Esplai L’Esquirol per l’activitat “Uh! Oh! No tinc 

por!”. 

La Presidenta del Moviment conclou l’acte públic posant en valor la tasca innovadora i 

educativa que duen a terme els centres, però també ressalta la importància de donar-los 

veu. Per finalitzar, agraeix la presència dels diferents convidats i autoritats. 

Un cop finalitzat l’acte públic i l’entrega dels premis Innovact, es reprèn el punt de 

presentació dels diferents espais de participació del Moviment. 

En Pablo Moreno, membre del Centre d’Esplai Llumvi de la Zona 08 i na Yolanda Toledo, 

membre del Centre d’Esplai Alcor de la Zona 07, els dos membres de l’equip internacional 

del Moviment, pugen a l’escenari per parlar sobre la FIMCAP i l’equip internacional. En 

primer lloc es visualitza un vídeo per contextualitzar la federació internacional. Seguidament 

s’explica què és la Federació Internacional de Moviments Catòlics d’Acció Pastoral.  

També s’expressa que la FIMCAP organitza tota una sèrie de diverses activitats 

internacionals,  de cooperació i diferents projectes. Les activitats a Europa són: 

➢ Eurocurs: formació d’una setmana per a monitors i monitores d’entre 18 i 25 anys 

a Setmana Santa. 

➢ Eurocamp: colònies d’una setmana per a joves d’entre 16 a 20 anys acompanyats 

sempre d’un monitor i monitora. 

➢ Eurotraining: formació biennal per a monitors/es d’entre 18 a 30 anys centrada en 

aprendre com fer una activitat internacional.  

Fora de les activitats pròpiament per entitats europees, s’organitza: 

➢ World Camp: joves de 4 continents es troben en un país no europeu, en aquesta 

ocasió al 2024 serà Xile per ajudar una comunitat local durant 3 setmanes. 

➢ General Assembly: 10 dies en els quals els delegats de tot el món decideixen la 

direcció de la FIMCAP els propers 3 anys. Es realitzarà a Mallorca.  

En aquest moment, es procedeix a presentar els projectes del MCECC. Des de 

vicepresidència es recorda que els projectes poden ser de qualsevol temàtica, es poden 

presentar durant tot el curs a iniciativa de monitors/es en actiu i han de ser aprovats per 

l’Assemblea General Ordinària.  

S’inicia pels projectes vigents en l’actualitat i que requereixen de renovació: 
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❖ Projecte d’Excursionisme: n’Arnau Lonca, promotor del Territori Terrassa i en Pau 

Pujol, membre del Consell Directiu referent de la Zona 15 parlen sobre el projecte. 

Durant un curs han encarat com generar un monogràfic sobre excursionisme. S’ha 

fet un grup motor amb nou reunions per anar construint el format del curs. Serà un 

curs intensiu, en cap de setmana, del 17 al 19 de maig de 2024. Es demana el vot 

de renovació del projecte per tal de poder continuar treballant en la temàtica que es 

detecta com una important necessitat dels Centres i Clubs d’Esplai.  

 

o En Pau Pujol, a més a més, afegeix que el curs és formatiu. Tot i això, no és 

un curs reglat, per tant no hi haurà diploma oficial, però sí serà una 

oportunitat per ampliar coneixements.  

 

o Na Laura González, membre del Centre d’Esplai Infantil i Juvenil Gavina de 

la Zona 01i06, pregunta pel preu que tindrà l’activitat.  

 

o N’Arnau Lonca respon que el preu encara no ha estat marcat, però que 

rondarà els 50 euros per participant.  

Votació renovació del Projecte d’Excursionisme pels Centres i Clubs d’Esplai del MCECC.  

En aquest moment amb 98 centres, 98 amb dret a vot, el Projecte d’Excursionisme s’aprova amb  vots 

a 94 favor, 0 en contra, 0 en blanc i 4 abstencions. 

 

❖ Projecte de Perspectiva de Gènere: na Laura Toledo, membre del Centre 

Socioeducatiu Sant Adrià de la Zona 07 i na Maria Pujol, membre del Centre d’Esplai 

Lluís M. Chanut de la Zona 07, expliquen que aquest és un projecte aprovat el 2018, 

any des del qual s’han anat produint recursos i jornades sobre la temàtica.  

 

En aquets moments, exposen, s’estan centrant en estructurar els punts liles de les 

trobades per tal que siguin assumides per les comissions organitzadores 

pròpiament.  

 

Es convida la gent a participar, ja que es reconeix que en aquests moments són 

poques persones implicades i no poden assumir totes les tasques i projectes que 

s’han anat creant. Així, el proper dijous 22 de febrer es convida a tothom que tingui 

alguna inquietud amb la temàtica a poder participar de la reunió.  

 

Per últim, recorden que l’Assemblea General Ordinària, en el seu moment, va 

aprovar que excepcionalment aquest projecte no hagués de renovar-se anualment, 

sinó cada tres anys.  
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Votació renovació del Projecte de Perspectiva de Gènere pels Centres i Clubs d’Esplai del 

MCECC: 

En aquest moment amb 98 centres, 98 amb dret a vot, el Projecte de Perspectiva de Gènere s’aprova 

amb  vots a 91 favor , 1 en contra, 0 en blanc i 6 abstencions. 

 

A continuació es procedeix amb la presentació dels dos nous projectes pendents de la 

validació de l’Assemblea: 

❖ Acompanyament emocional: na Mireia Mestres i na Carla Orta, ambdues 

membres del Centre d’Esplai Abat Cassià de la Zona 03, expliquen que estan  

acabant la seva carrera acadèmica en el camp de la salut i volen presentar un 

projecte vinculat a l’acompanyament emocional. Exposen que van detectar que 

faltava molt una figura de psicòleg en el món de l’esplai. L’objectiu del projecte és 

acompanyar a infants amb diagnòstic i d’altres sense que desequilibren el grup de 

manera recorrent. A més a més, també podrien assumir qüestions vinculades a les 

famílies que els hi costa integrar-se en l’entorn de l’entitat i conflictes entre grup de 

monitors i monitores. En qualsevol cas, exposen, no es posarien en contacte amb 

infants, només amb els seus monitors i monitores.  

 

Les accions del projecte serien donar eines i recursos per abordar aquestes 

situacions, acompanyar per tenir una comunicació assertiva, creació d’infografies 

sobre el tema... Finalment, també inclourien un recull de recursos i activitats per 

poder treballar als equips de monitors i monitores.  

 

Si algú vol participar, expliquen que només cal trucar-les. Després, a través de la 

reunió de zona es farà el traspàs d’informació corresponent. S’especifica també que 

qualsevol consulta serà anònima. Es fa una crida a que s’afegeixin voluntaris 

vinculats amb el món de la salut i de l’educació. 

A continuació s’obre un torn de paraula.  

Na Maria Mercader, consiliària de la Zona 03, proposa ampliar la mirada del projecte 

incloent-hi una part de transcendent. S’ofereix a acompanyar un treball des del projecte 

amb aquesta mirada.  

Na Laura González, membre del Centre d’Esplai Infantil i Juvenil Gavina de la Zona 01i06, 

pregunta sobre si s’atendria a centres en un punt específic o si es desplaçaria l’equip fins 

on es trobés l’entitat.  

Es respon que segurament es crearà un correu electrònic per fer arribar peticions i 

consultes. Si es considera que com a equip es pot respondre/actuar, es farà arribar els 

recursos necessaris i, fins i tot, una visita sobre el terreny.  
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❖ Projecte WACA TANDEM: en Pablo Moreno, membre del Centre d’Esplai Llumvi 

de la Zona 08, explica que aquest projecte neix amb la intenció de potenciar l’equip 

internacional del MCECC. Així, raona que ha sorgit una col·laboració entre una 

institució internacional, “Le Patro” i el MCECC.  

 

La idea del projecte és fer una formació entre Bèlgica i Catalunya per 40 monitors i 

monitores (20 de cada nacionalitat). En aquets moments s’està cercant el 

finançament per tal de poder materialitzar el projecte l’estiu de l’any 2026. A nivell 

de preus, es proposa que costi entre 20 i 30 euros per participant, sent la resta 

finançat per ajudes europees.  

S’obre un torn de paraula.  

N’Òscar Romero, membre del Centre d’Esplai l’Esquirol de la  Zona 11, demana si el límit 

per participar d’aquest projecte serà només de 20 persones del Moviment.  

Es respon que en aquesta primera ocasió seria així. Es seguiran uns criteris de selecció 

per participar d’aquesta activitat: el currículum, la trajectòria a l’esplai  amb el món del 

lleure... A més a més, afegeix que tot i això no és habitual emplenar les places per aquest 

tipus d’activitat, així que hi haurà d’haver moltes opcions reals per les persones 

veritablement interessades. 

Per concloure, en Joan Morte, vicepresident del MCECC, recorda que es pot participar dels 

àmbits i projectes així com rebre informació dels mateixos a través de l’adreça electrònica 

ambits@peretarres.org o contactant amb la promotora o membre del Consell Directiu de 

referència. 

Votació del Projecte Acompanyament Emocional pels Centres i Clubs d’Esplai del MCECC.  

En aquest moment amb 98 centres, 98 amb dret a vot, el Projecte d’Acompanyament Emocional 

s’aprova amb  vots a 85 favor , 2 en contra, 2 en blanc i 9 abstencions. 

Votació del Projecte Waca Tandem pels Centres i Clubs d’Esplai del MCECC.  

En aquest moment amb 98 centres, 98 amb dret a vot, el Projecte Waca Tandem s’aprova amb  77 

vots a  favor , 4 en contra, 12 en blanc i 5 abstencions. 

 

7. Presentació i aprovació, si escau, del Pla d’Accions del MCECC 

per a l’any 2024 

Na Txell Cots, membre del Consell Directiu referent de la Zona 07 i en Christiano Vargas, 

referent de la Zona 04 del Consell Directiu, presenten el Pla d’Accions del 2024. S’inicia 

l’exposició amb un vídeo que presenta els diferents eixos del nou Pla d’Accions proposat. 

Seguidament es proposa un joc als assistents per comprovar el seu nivell de coneixement 

del document.  

mailto:ambits@peretarres.org
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A continuació, es presenta el document eix a eix així com les esmenes corresponents per 

cadascun dels eixos (Identitat, Persona, Esplai i Xarxa). Un cop fet, es procedeix a 

presentar les esmenes, dubtes i propostes. S’han presentat 2 propostes, 3 esmenes i 1 

dubte. 

Proposta 01 – Des del Centre d’Esplai Joan Suñol de la Zona 05 es proposa afegir una 

nova acció al document, en l’eix xarxa, que giri entorn replantejar la governança dins del 

Moviment, proposant un sistema d’elecció directa dels principals càrrecs polítics del 

MCECC (presidència, vicepresidència...entre d’altres).  

En Roger Vilaclara, membre del Centre d’Esplai Joan Suñol de la Zona 05, expressa que 

aquesta proposta en cap moment neix per l’existència d’una problemàtica amb els 

representants actuals del Moviment, ans al contrari, agraeix la seva tasca sobre manera, 

però tot i això, volen reflexionar sobre com s’escullen els càrrecs dins del Consell Directiu, 

i voldrien poder arribar a escollir figures com la de presidència o la vicepresidència entenent 

el seu important paper i tenint en compte que ostenten la representació dels esplais.  

El Consell Directiu no admet la proposta plantejada explicant que en el moment d’escollir 

els càrrecs interns del consell, com poden ser la presidència o vicepresidència, es tenen en 

compte tota una sèrie d’aspectes com la motivació, experiència en l’entitat, la paritat o la 

representació territorial, a més a més, que es cerca que sigui una figura de consens. Es 

raona que són els membres del propi òrgan polític els que més informació tenen sobre les 

persones que es postulen als càrrecs interns.  

També s’expressa, per part del Consell Directiu, que habitualment la selecció dels càrrecs 

dins del consell no es realitza entre moltes candidatures, doncs internament no és fàcil 

trobar persones que puguin assumir l’encàrrec que suposa.  

Per últim, s’afegeix que atenent al Reglament de Règim Intern del Moviment, és el Consell 

Directiu en el seu conjunt l’òrgan executiu i representatiu del MCECC per delegació de 

l’Assemblea. Així mateix, l’elecció de càrrecs interns es produeix per votació dels propis 

membres de l’òrgan tal i com també precisa el reglament. Es destaca que els càrrecs de la 

presidència o vicepresidència són càrrecs de gestió diària amb responsabilitats assignades, 

però la ostentació de la representativitat recau en el Consell Directiu en el seu conjunt, 

aquest òrgan escollit en la seva totalitat per l’Assemblea.  

El Centre d’Esplai proposant reconeix que falten persones per presentar-se al Consell 

Directiu, que costa trobar-les i que aquest efecte es pot fer present dins la selecció dels 

càrrecs interns, però aquest factor consideren que no hauria d’excloure l’elecció directa per 

part dels esplais tot i que fos avalar una única candidatura. A més a més, recorden que dos 

anys enrere, en una passada Assemblea General Ordinària, es va proposar reformar el 

Reglament de Règim Intern i que de moment es desconeixen les passes fetes en aquest 

sentit. Accepten la resposta, però demanen l’obertura d’un espai per tal que els esplais 

puguin reflexionar, compartir i abordar sobre si volen modificar o no el sistema d’elecció 

actual.  
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Na Txell Cots, membre del Consell Directiu referent de la Zona 07, recorda que per accedir 

al Consell Directiu cal superar 3 filtres: aconseguir l’aval del Territori o de 5 centres en el 

seu defecte, superar la votació per part dels Centres i Clubs d’Esplai durant l’AGO i la 

ratificació de la feina feta cada 3 anys sotmetent la seva continuïtat al Consell Directiu a 

votació per part dels esplais.  

En relació al Reglament de Règim Intern, en Joan Morte, vicepresident del Moviment, 

expressa que la qüestió està avançant lentament però que s’està treballant en ella.  

En Roger Vilaclara, membre del Centre d’Esplai Joan Suñol de la Zona 05, expressa que 

tot i entendre que el Consell Directiu en el seu conjunt representa al Moviment, són les 

figures de la presidència i vicepresidència les que tenen tasques de major representació 

institucional. A més a més, en referència a la reforma del Reglament de Règim Intern, 

comenta que tot i les paraules del Consell Directiu, encara no s’ha vist cap mostra de la 

tasca que s’està duent a terme i es demana una major transparència en aquest sentit.  

N’Àlex Moreno, membre del Consell Directiu referent del Territori Tarragona, ratifica que 

atenent al Reglament de Règim Intern actual és el Consell Directiu qui representa el 

MCECC en el seu conjunt tot i que es reconegui una preponderància a l’equip de 

presidència, però la representació és ostentada per l’òrgan polític en conjunt.   

N’Arnau Subias, consiliari de la Zona 02, considera que si es fa un replantejament del 

Reglament de Règim Intern caldria plantejar-se noves fórmules en diferents aspectes del 

document, no limitar-les d’entrada. Afegeix que la proposta del Centre d’Esplai Joan Suñol 

pot ser prou flexible per adaptar-se a les necessitats del MCECC en l’instant actual. Així, 

comenta, poder no s’ha d’entendre la proposta com una votació directa per part dels centres 

de les figures de l’equip de presidència, però sí, per exemple, com una ratificació a 

l’Assemblea de l’elecció feta pels membres del Consell Directiu. Demana que s’explorin 

diferents fórmules i vies, incloent que aquestes finalitzin amb la forma actual d’elecció.  

En Joan Morte, vicepresident del MCECC, afegeix que el treball sobre el Reglament de 

Règim Intern encara està en procés i fins que no hagi una primera proposta en esborrany, 

no s’iniciarà la seva difusió. Un cop estigui enllestida la proposta per part del Consell 

Directiu es treballarà amb caràcter previ a l’Assemblea General Ordinària per fer partícips 

als Centres i Clubs d’Esplai i als membres dels seus equips.  

Na Txell Cots, membre del Consell Directiu referent de la Zona 07, també expressa que 

dins el Consell Directiu existeixen diferents conselleries i grups de treball intern. D’entre les 

conselleries, en destaca la de Relacions Institucionals, generada justament per evitar la 

preponderància única en aquest aspecte de les figures de la presidència i vicepresidència 

del Moviment.  

Laura González, membre del Centre d’Esplai Infantil i Juvenil Gavina de la Zona 01i06, 

exposa que un dels arguments a través dels quals el Consell Directiu rebutjava la proposta 

plantejada era que és el propi consell qui coneix millor els possibles candidats que es 

presenten als càrrecs interns. Sota el seu criteri, això no exclou que el Consell Directiu, amb 
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aquests arguments sobre cada candidat, pugui aparèixer en l’Assemblea General Ordinària 

i exposar-los als centres per tal que disposin de la informació per votar els càrrecs o per 

ratificar-los, per exemple.  

N’Àlex Moreno, referent del Territori Tarragona en el Consell Directiu, recorda a l’assemblea 

que seria interessant, abans d’abordar els canvis i modificacions del reglament, ser capaços 

com a Moviment d’emplenar les places que quedaran vacants del màxim òrgan polític del 

MCECC.  

N’Arnau Rulló, membre del Centre d’Esplai St. Pere i St. Pau de la Zona 08, expressa el 

seu suport a la proposta plantejada pel Centre d’Esplai Joan Suñol. Així, considera que 

s’hauria de poder tenir veu i vot en l’elecció dels càrrecs interns, modificant el sistema 

d’elecció actual, al seu entendre, opaca. A més a més, afegeix que considera que la reforma 

del Reglament de Règim Intern proposada pel Consell Directiu avança de forma lenta. 

N’Adrià Godia, membre del Consell Directiu referent al Territori Lleida, parla de la 

importància de la representativitat territorial en l’òrgan. Així, exposa, si  haguessin eleccions 

competitives als principals càrrecs del consell, les probabilitats que les places fossin 

ocupades per persones del Territori Barcelona o de les seves proximitats són molt elevades 

tenint en compte l’alt nombre de centres que aquestes Zones aglutinen. Això, continua, 

exclouria la presència territorial en els càrrecs interns del Consell Directiu, d’uns territoris 

que en alguns moments de la història del Moviment s’han sentit infravalorats.  

Na Laia Sánchez, membre del Centre d’Esplai Sant Joan de Viladecans de la Zona 08, 

manifesta que creu que existeix una confusió en el debat entre tenir veu i disposar de vot. 

Considera que els centres haurien de tenir veu, és a dir, poder formular la seva opinió sobre 

els càrrecs interns del Consell Directiu i les persones que els ocupen.  

Finalment, el Centre d’Esplai Joan Suñol de la Zona 05, manté la seva proposta per ser 

sotmesa a votació. Així, proposa que es trobi un espai (en la propera Assemblea General 

Ordinària, una Assemblea General Extraordinària si s’escau o un format de participació més 

obert) en que es pugui parlar i debatre sobre aquesta temàtica amb la resta de responsables 

i agents del Moviment i s’extreguin conclusions per tal d’avançar o no amb la seva proposta.  

L’acció que es vol afegir seria la següent: Obrir un espai de reflexió sobre la governaça del 

Moviment i la implicació dels esplais en aquesta. 

Es sotmet la proposta a votació.  

Votació Proposta 01 Pla d’Accions 2024:  

En aquest moment amb 96 centres, 96 amb dret a vot, la Proposta 01 del Pla d’Accions 2024 queda 

rebutjada amb 16 vots a favor, 53 en contra, 16 en blanc i 11 abstencions. 

 

Des de la vicepresidència del Moviment es respon que tot i no acceptar-se la proposta, la 

temàtica proposada és prou interessant per abordar-se per part del Consell Directiu en el 
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procés de reforma del Reglament de Règim Intern. Així mateix, planteja poder treballar-hi 

en altres espais de participació com en el Consell de Responsables Territorials. Per últim, 

agraeix la feina feta i la proposta plantejada pel centre d’esplai.  

Proposta 02 – Des del Centre d’Esplai Joan Suñol de la Zona 05 es proposa afegir una 

nova acció en l’Eix d’Identitat Cristiana, concretament per defensar les eucaristies en les 

trobades i altres espais del Moviment, ja que senten que aquest espai s’ha anat arraconant 

com a Moviment. Així, continuen, s’ha anat reduint l’espai o ubicant-lo en moments no 

propicis per a la seva participació com en el moment d’abans d’esmorzar. Consideren que 

el fet d’haver dividit el moment de celebració en dues estones diferenciades no és la solució.  

D’aquesta manera, des del centre, no creuen en la resposta donada a la proposta per part 

del Consell Directiu i mantenen que es vol que es treballin aquests espais i que tothom, 

més o menys creients, es puguin creure aquest moment cabdal. Així, les eucaristies es 

poden fer de moltes maneres i en comptes de dividir trobar la manera per tal de treballar-

les conjuntament, impulsant l’espai, treballar-ho amb esplais per tal que es sentin còmodes 

tots i cadascun d’ells. A més a més, també afegeixen que la importància de la implicació en 

l’organització de les trobades i d’aquests espais per parts dels esplais és important i 

fonamental, però senten que a vegades l’argument és que si no es participa directament no 

es poden proposar canvis i opinen que això no hauria de ser així, que la seva veu és igual 

de vàlida.  

En Cristiano Vargas, membre del Consell Directiu referent de la Zona 04, explica que no 

s’admet la proposta per part del consell. Així, raona que en el seu moment es va proposar 

dividir la proposta en dues maneres de fer diferents, però que treballessin el mateix i es 

realitzés simultàniament, però que a petició de l’equip de consiliaris diocesans del MCECC 

la proposta no va avançar. Afirma que s’entén la proposta i la queixa, com a Consell Directiu 

ja n’eren conscient de la problemàtica, i per aquesta raó en la propera trobada, ara sí, es 

faran dos models diferenciats, a elecció dels participants, que es realitzaran en el mateix 

moment amb un inici i un final conjunt i on es treballarà el mateix, però en dos formats 

diferents. Es manifesta que s’intenta en tot moment fer quelcom molt acollidor amb la gran 

diversitat del MCECC i intentant ser sensibles a les demandes dels centres.  

Na Maria Mercader, consiliària de la Zona 03, expressa que agraeix la proposta del centre 

i afegeix que en aquest aspecte s’han d’anar provant diferents fórmules fins a trobar la que 

millor encaixi amb els centres del Moviment, amb un sistema d’assaig i error. Afirma que 

recull la proposta per treballar-la amb la resta de consiliaris del Moviment per tal de generar 

un possible format on tothom es senti còmode participant-hi.  

En Roger Vilaclara, membre del Centre d’Esplai Joan Suñol de la Zona 05, remarca que no 

vol que es mal interpreti la proposta del seu centre, així especifica que la voluntat no és que 

tothom hagi d’anar a l’eucaristia, sinó treballar per impulsar un espai d’eucaristia on tothom 

es pugui sentir còmode.  
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El centre d’esplai proposant demana mantenir la seva proposta d’acció i sotmetre-la a 

votació. Així, l’acció proposada seria: Treballar l’espai de l’eucaristia per aproximar-lo als 

esplais i considerar-lo un espai de transcendent i de creixement personal. 

La proposta d’acció es sotmet a votació a l’assemblea.  

1a Votació Proposta 02 Pla d’Accions 2024 :  

En aquest moment amb 92 centres, 92 amb dret a vot, la Proposta 02 del Pla d’Accions 2024 

aconsegueix 43 vots a favor, 24 en contra, 21 en blanc i 4 abstencions. 

 

Des de la vicepresidència del Moviment s’informa a l’assemblea que cal realitzar una 

segona votació, doncs en la primera no s’ha aconseguit la majora absoluta necessària. Així, 

recorda, ara només caldria una majoria simple per aprovar o refusar la proposta plantejada.  

2a Votació Proposta 02 Pla d’Accions 2024 :  

En aquest moment amb 92 centres, 92 amb dret a vot, la Proposta 02 del Pla d’Accions 2024 

aconsegueix 44 vots a favor, 28 en contra, 16 en blanc i 4 abstencions. 

 

La proposta queda aprovada i s’incorporarà en el Pla d’Accions 2024.  

Esmena 02 – Des del Centre d’Esplai Casal Santa Maria del Jaire de la Zona 13 es planteja 

esmenar l’acció EP1 per tal que en primer lloc es publiqui la guia de rutes i excursions que 

menciona l’acció abans de procedir a enriquir-la, manifestant que la guia encara no ha estat 

coneguda pels Centres i Clubs d’Esplai.  

El Consell Directiu admet l’esmena i el text que es sotmetrà a votació incorporarà la 

modificació.  

Esmena 03 - Des del Centre d’Esplai Casal Santa Maria del Jaire de la Zona 13 es planteja 

esmenar l’acció ID2 eliminant el terme genuí de l’indicador f perquè podria suposar una 

lectura del terme de fàcil mala interpretació i entenent que els esforços del MCECC haurien 

d’anar en la línia de la promoció de la llengua catalana tot i que aquesta no respongui a l’ús 

de termes “genuïns”. 

El Consell Directiu respon admetent l’esmena i afegint que el text que es votarà incorporarà 

la modificació.  

Esmena 04 - Des del Centre d’Esplai Casal Santa Maria del Jaire de la Zona 13 es planteja 

esmenar l’acció PE1 proposant eliminar les trobades d’exmonitors/es tenint en compte que 

darrerament no hi ha hagut cap resultat quan s’han fet propostes similars cap a la comunitat 

d’exmonitors/es. 
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El Consell Directiu no accepta l’esmena en la seva totalitat però sí accepta reduir el nombre 

de trobades anuals amb exmonitors/es de 3 a 2. Remarca que va ser una acció que va 

sortir votada i demanada pels propis Centres i Clubs d’Esplai i, per això, es considera 

mantenir-la.  

Na Carla Ocaña, membre del Centre d’Esplai Casal Santa Maria del Jaire de la Zona 13, 

respon que des de l’esplai accepten la resposta, tot i que consideren que no és una 

necessitat aquest treball amb els exmonitors/es degut a la seva implicació. 

Dubte 01 - Des del Centre d’Esplai Casal Santa Maria del Jaire de la Zona 13 es pregunta 

per què no es cerquen accions més innovadores de cara a l’elaboració del pla d’accions en 

comptes de definir com a objectius coses en les que ja s’està treballant. Tot això, afirmen, 

sense considerar negatiu que es vulguin treballar certes temàtiques en les trobades o que 

es vulguin millorar i fer visibles tots els recursos dels que ja disposa el Moviment.  

El Consell Directiu respon que la construcció del Pla d’Accions depèn en primer terme de 

les propostes i la priorització que en fan els Centres i Clubs d’Esplais federats així com la 

resta d’agents vinculats al Moviment. S’exposa que en els darrers anys s’ha viscut una 

davallada en la participació dels esplais en diferents espais, entre ells, la creació del Pla 

d’Accions. S’aprofita per fer una crida als centres presents per augmentar-ne la participació 

de cara al Pla d’Accions 2025.  

Na Carla Ocaña, membre del Centre d’Esplai Casal Santa Maria del Jaire de la Zona 13, 

respon que li sembla bé que es reaprofitin materials dels que ja disposa el Moviment, però 

voldria que les accions fossin més profundes, de treball de base, no fer propostes que 

prèviament ja s’estan treballant o que ja s’han realitzat. Agraeixen des del centre la tasca 

de Consell Directiu i són conscients de la dificultat de fer les coses si els esplais no es 

personen i participen, però també tenen la sensació que justament els que sí participen 

sempre reben aquest tipus de respostes, fet que valoren de forma negativa.  

N’Adrià Godia, membre del Consell Directiu referent del Territori Lleida, verbalitza que el 

fet de reutilitzar i millorar recursos es fa quan apareixen demandes sobre temes que el 

MCECC ja ha abordat i treballat. A més a més, afegeix, que els materials nous es 

produeixen, però pocs centres els acaben utilitzant; per tant, conclou, considera més positiu 

innovar i ampliar els recursos que tenim.  

S’obre el torn de paraula del Pla d’Accions en general. 

N’Arnau Rulló, membre del Centre d’Esplai St. Pere i St. Pau de la Zona 08, demana poder 

afegir en l’acció ID2 els punts a i b de la mateixa acció del Pla d’Accions 2022 (Elaborar 

una campanya de sensibilització de l’ús del català en el lleure i garantir la diversitat dialectal 

en les publicacions del Moviment). A més a més, també demana poder dedicar-hi un Estris 

a la temàtica de l’acció PR1 sobre resolució de conflictes en el si de l’equip de monitors i 

monitores; així com generar un  recurs amb situacions hipotètiques i com solucionar-les i 

oferir una via de comunicació de conflictes greus als centres. 
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N’Anna Grau, presidenta del Moviment, respon que el correu de bon tracte també serveix 

per a la comunicació de conflictes greus en el si dels equips de monitors i monitores, doncs 

entra dins la pròpia temàtica. Recorda que la bústia és anònima. Pel que fa la Revista Estris 

explica que les diferents temàtiques ja estan decidides per aquest 2024, però existeix marge 

per entrar aquesta proposta de cara al proper Pla d’Accions de l’any 2025. S’afegeix que 

sempre es vetlla per respectar i promocionar la diversitat dialectal i lingüística en les 

publicacions del Moviment.  

Des de la vicepresidència del MCECC s’afegeix que, a més a més, de treballar 

conjuntament amb altres federacions també s’han incorporat altres qüestions com el 

photocall amb expressions catalanes en la Jornada de Monitors i Monitores de l’any 2021 

perquè es va detectar que limitar l’acció a fer un vídeo no tenia gaire impacte. 

N’Arnau Rulló, membre del Centre d’Esplai St. Pere i St. Pau de la Zona 08, accepta les 

respostes donades pel Consell Directiu. 

Na Mª Teresa Munill, membre del Grup d’Esplai La Trepa de la Zona 12, en referència a la 

convocatòria de subvenció oberta a finals del 2023 per ajuts als locals dels Centres i Clubs 

d’Esplai de la Generalitat de Catalunya, expressa que el tràmit era molt burocràtic i complex 

i que no era fàcilment assumible per una entitat com un esplai. Demana si des del Moviment 

es podria lluitar per aconseguir adaptar el tràmit a la realitat dels centres i els seus equips 

de monitors/es i oferir un acompanyament major en la tramitació.  

Na Txell Cots, membre del Consell Directiu referent de la Zona 07, expressa que són les 

federacions de lleure les primeres que realitzen la mateixa demanda constantment a 

l’administració. S’afirma que es seguirà apostant en aquesta línia de poder facilitar i 

simplificar els tràmits, i concretament la qüestió dels locals. A més a més, recorda que els 

centres tenen a la seva disposició el suport dels diferents promotors i promotores del 

MCECC així com de la Secretaria Tècnica per a la resolució de dubtes i la sol·licitud d’ajuts 

per realitzar els tràmits.  

En Joan Morte, vicepresident del Moviment, explica que la llei d’associacionisme incorpora 

la finestreta única que ha d’implementar la Generalitat perquè tots els tràmits que realitzen 

els Centres i Clubs d’Esplai es tornin més senzills. Afirma, a més a més, que les 

negociacions i converses que es mantenen amb l’Administració Pública en ocasions són 

complexes.   

En Javi Martín, membre de l’Espai Infantil i Familiar la Semilla de Trigo de la Zona 08, vol 

fer un prec al Consell Directiu en relació a l’Àmbit d’Animació de la Fe. Manifesta que està 

d’acord amb el fons de la proposta que s’ha inclòs en relació a l’acció de les eucaristies, 

però demana que es tingui en compte el criteri de la diversitat i la opinió dels centres que 

treballen en un marc de diversitat religiosa.  

Un cop finalitzades les intervencions, es procedeix a la votació del document. 
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Votació del Pla d’Accions 2024.  

En aquest moment amb 90 centres, 90 amb dret a vot, el Pla d’Accions 2024 s’aprova amb 88 vots a 

favor , 1 en contra, 1 en blanc i 0 abstencions. 

 

En Joan Morte, vicepresident del MCECC, agraeix als Centres i Clubs d’Esplai les esmenes, 

dubtes i propostes presentades i es convida a participar a tothom en la l’elaboració del 

proper pla d’accions per l’any 2025.  

 

A continuació, s’anuncia que és el moment de dur a terme una pausa per dinar i que l’AGO 

es reprendrà puntualment a les 15:30h.  

 

14:45h - Dinar 

 

8. Comiat del membres del Consell Directiu del MCECC que 

finalitzen mandat 

Es dona la paraula als membres sortints presents del Consell Directiu: n’Àlex Moreno, 

membre referent del Territori Tarragona i n’Eric Fernández, membre referent del Territori 

Sant Feliu (Zona 09). Aquests dediquen unes paraules a l’assemblea fent un repàs de la 

seva trajectòria com a vocals del Consell Directiu.  

N’Anna Grau, presidenta del Moviment, recorda a l’Assemblea que n’Ares Miró, referent del 

Consell Directiu del Territori Urgell, en Roger Vendrell, membre referent de la Zona 16 i na 

Judit Vilalta, referent del territori Lleida, han manifestat la seva voluntat de no continuar dins 

de l’òrgan polític tot i no poder fer-se present durant l’Assemblea. Agraeix la tasca de tots 

aquells anys a tots aquests membres del Consell Directiu.  

En Joan Morte, vicepresident del MCECC, s’adreça a l’AGO per indicar que ell també 

finalitza el seu mandat després de 9 anys en el Consell Directiu. Demana, tot i haver 

finalitzat el mandat, el permís de l’Assemblea per poder seguir present a la mesa i poder 

conduir l’AGO fins al final. A més a més, també sol·licita poder dirigir unes paraules de 

comiat al final de tot l’esdeveniment. La resposta dels Centres i Clubs d’Esplai és afirmativa.  

Es recorda que degut a la finalització de mandat d’en Joan Morte, ara hi ha deu dies hàbils 

seguint el Reglament de Règim Intern per tal que el Consell Directiu seleccioni qui serà la 

nova persona que ocupi el càrrec de vicepresidència. 

9. Presentació de candidatures al Consell Directiu del MCECC i 

posterior votació 

En aquest punt, es presenten les noves candidatures al Consell Directiu del Moviment. 

Aquestes són: 

− Laia Rubio Ortega – Territori Barcelona 
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− Estel Ferré Aguirre – Territori Tarragona 

− Josep Godia Abad – Territori Lleida 

 

A més a més, es comunica que les següents persones opten a la seva renovació dins del 

consell: 

− Txell Cots i Latorre – Territori Barcelona 

− Josep Pla i Casadesús – Territori Solsona 

− Júlia Florences Corominas – Territori Barcelona 

 

Per últim, s’explica que els següents territoris disposen de places vacants: 

- Territori Girona – 1 plaça vacant 

- Territori Mallorca i Menorca – 1 plaça vacant 

- Territori Tarragona – 1 plaça vacant 

- Territori Barcelona – 1 plaça vacant 

- Territori Sant Feliu – 2 places vacants 

- Territori Urgell – 1 plaça vacant 

Des de la vicepresidència s’explica que na Júlia Florences no va comunicar fins a últim 

moment la seva voluntat de renovació. Això va fer que la seva candidatura no entrés en el 

termini establert. En no tenir relleu previst ni cap candidat que es presentés per acompanyar 

la Zona 03 va determinar que voldria continuar sent membre de l’òrgan directiu del 

Moviment. Abans, però, d’acceptar la seva candidatura i que aquesta sigui elegible, es 

demana als membres de l’AGO si algú té alguna objecció amb aquesta candidatura de 

darrer moment.  

No hi ha objeccions, sent així que la candidatura de na Júlia Florences queda validada com 

a elegible.  

A continuació es demana que les persones candidates pugin a l’escenari per tal de 

presentar-se a l'Assemblea. 

Un cop finalitzades les seves exposicions s’obre un torn d’intervencions que finalitza sense 

cap intervenció.  

Des de la mesa s’explica que es cridarà als centres d’esplai des de l’escenari un a un  per 

emetre el seu vot. En sentir el nom del centre, el responsable del mateix s’haurà d’aixecar 

i dipositar la butlleta de vot a la urna.  

S’informa que en el cas de la Txell Cots, degut a que és la seva segona renovació i per 

Reglament de Règim Intern, el nombre de vots que necessita per poder renovar dins del 

Consell Directiu és de 2/3 dels membres assistents.  
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S’informa, però, que degut a l’endarreriment respecte l’horari previst, si ningú té cap 

objecció, es realitzarà la votació dels membres del Consell Directiu de forma simultània amb 

la del Calendari del Curs 2024-25.  

10. Treball amb els Responsables dels Centres i Clubs d’Esplai 

En Joan Morte, Vicepresident del Moviment, informa a l’assemblea que degut a tota una 

sèrie d’imprevistos i a la duració superior d’alguns punts previs, l’espai de treball amb els 

responsables dels Centres i Clubs d’Esplai no es podrà realitzar durant la jornada. Tot i 

això, explica que la dinàmica prevista es realitzarà en les reunions territorials durant les 

trobades del mes de febrer.  

 

11. Presentació, votació i aprovació, si escau, del Calendari previst 

pel curs 2024/2025 

En Pep Pla, membre referent del Consell Directiu al Territori Solsona, i na Júlia Florences, 

membre referent de la Zona 03 en el Consell Directiu, presenten el calendari pel curs 2024-

25. Es refresquen les dates claus. 

 

A continuació, es recorda als Centres i Clubs d’Esplai assistents que des d’aquest curs els 

esplais poden presentar candidatures per acollir les trobades del Moviment en el seu 

municipi. Aquestes candidatures, després de ser estudiades pel Consell Directiu, seran 

presentades a l’Assemblea per tal que les conegui.  

 

Es procedeix a presentar l’única candidatura rebuda, per acollir la Trobada de Monitors/es 

al municipi d’Esparraguera. Membres del Centre d’Esplai La Lluna d’Esparraguera pugen a 

l’escenari per presentar la seva proposta. Defensen que més enllà de les instal·lacions de 

les quals disposa la població, la raó principal de poder fer la trobada és perquè aquesta 

coincidirà al 2025 amb el mil·lenari del monestir de Montserrat, enclavament proper a 

Esparraguera. Així, proposen que diumenge es podria pujar la muntanya i fer el tancament 

de la trobada en aquell indret. A més a més, afegeixen que l’any 2025 és també l’aniversari 

del seu esplai, fent la data i el lloc encara més idonis per l’entitat. Per últim, conclouen que 

han rebut el suport de tots els esplais de la seva zona, la Zona 09, per acollir i implicar-se 

en l’organització de la trobada.  

 

A continuació, es procedeix a debatre les esmenes, propostes i dubtes. S’han rebut 3 

esmenes i 2 propostes. 

 

Esmena 05 – Na Yolanda Toledo, en nom d’en Carles Figuerola, membre del Centre 

d’Esplai Cra-Crac de la Zona 07, demana que els esplais votin per la TrocaJove el cap de 

setmana proposat a l’abril ja que al maig són les festes majors de Badalona i de Lleida, fet 

que dificultaria la participació d’aquests territoris. Així, es demana el vot pel cap de setmana 

d’abril.  
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El Consell Directiu exposa en aquest punt que la proposta inicial d’eliminar una de les dates 

proposades per la TrocaJove no ha estat acceptada doncs es considera positiu oferir una 

elecció entre més d’una data possible del calendari.  

 

Esmena 06 -  En Carles Piqueras, membre del Centre d’Esplai Estel de la Zona 02, 

expressa que no troba apropiat proposar el viatge a la comunitat de Taizé el pont de l’11 

de setembre. Sent un moviment de base catalanista, continua, no hi troba sentit a 

programar aquest viatge en aquestes dates, en el moment de la Diada Nacional, i proposa 

les dates del “Pont de la Puríssima” al desembre. 

 

El Consell Directiu respon que es va considerar aquest cap de setmana de desembre, però 

que es segueix considerant que és més adient la proposta inicial del setembre tot i entendre 

que no és la més desitjable en coincidir amb la Diada Nacional de Catalunya. A més a més, 

s’argumenta que la massificació i el clima al desembre no són propicis a Taizé i la durada 

del viatge hauria d’escurçar-se considerablement, implicant una reducció de la qualitat de 

la proposta.  

 

El centre d’esplai accepta les explicacions i acorda retirar l’esmena al calendari.  

 

Esmena 07 - En Ivan Yeste, membre de l’Associació Grup d’Esplai Apassomi del Territori 

Lleida, exposa que el seu centre va proposar intercanviar la TrocaJove i la Trobada de 

Monitors/es del calendari.  

 

Des del Consell Directiu es respon que l’esmena no ha estat acceptada perquè des del 

Monestir de Montserrat es va demanar la participació del Moviment durant el mil·lenari i 

l’òrgan polític no considerava possible pel volum celebrar-hi la TrocaJove. 

 

Després d’escoltar l’esmena plantejada pel Centre d’Esplai Cra-Crac de la Zona 07, 

l’Associació Grup d’Esplai Apassomi retira l’esmena plantejada, però demanen el vot dels 

centres en la línia d’escollir el cap de setmana del 26 i 27 d’abril per la TrocaJove i no el 

cap de setmana de maig. Explica que la proximitat amb la Selectivitat i els exàmens finals 

de curs pels joves pot ser contraproduent ubicar la trobada al maig.  

 

A continuació el Consell Directiu exposa que les dues propostes rebudes pel Calendari, la 

Proposta 03 plantejada per n’Alba Jalencas, membre del Centre d’Esplai Cra-Crac de la 

Zona 07, i la Proposta 04 de na Yolanda Toledo, del Centre d’Esplai Alcor de la Zona 07 no 

han estat acceptades doncs es tracta de peticions de vot als Centres i Clubs d’Esplai, no 

d’una proposta com a tal.  

 

S’obre el torn d’intervenció. 

 

Na Laia Sánchez, membre del Centre d’Esplai Sant Joan de Viladecans de la Zona 08, 

demana que quan el Consell Directiu proposi canvis significatius de dates com les 

proposades intercanviant la TrocaJove per la Trobada de Monitors/es, es faci arribar 
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aquesta informació als Centres i Clubs d’Esplai per evitar confusions, doncs el seu centre 

pensava que es tractava d’un error en el document i no d’una proposta real.  

 

Des de Vicepresidència es respon que no sempre s’ha seguit l’ordre actual de trobades 

realitzant primer la TrocaJove i després la Trobada de Monitors/es. Tot i això, agraeix la 

consideració realitzada per l’esplai i coincideix que en futures ocasions aquest aspecte es 

tindrà més en compte.  

 

Na Júlia Montlló, membre del Centre d’Esplai Parroquial de Premià de Mar de la Zona15, 

expressa que el Consell Directiu els va plantejar mesos enrere si voldrien acollir una de les 

trobades del Moviment per l’any 2025. Per certes qüestions amb l’Ajuntament del seu 

municipi, no van poder complir amb els terminis demanats per plantejar una candidatura 

formal a l’Assemblea General Ordinària. Tot i això, manifesta que un cop cap altre centre 

ha presentat candidatura, si encara podrien treballar per presentar-ne una al Consell 

Directiu per rebre la TrocaJove a Premià de Mar.  

 

En Joan Morte, Vicepresident del MCECC, respon afirmativament a la consulta.  

 

Na Judith Toledo, membre del Centre d’Esplai Xiroia de la Zona 01 i 06, expressa que una 

de les dates proposades per la Trobada de Monitors/es coincideix amb el 8 de març. Exposa 

la informació per tal que tots els assistents amb dret a vot puguin considerar aquest factor.  

 

N’Anna Grau, presidenta del Moviment, respon que les dates que s’han proposat al març 

són les que han ofert des del Monestir de Montserrat. Tot i això, des del Consell Directiu es 

dona suport a la reflexió plantejada.  

 

Tal i com s’ha expressat abans, la votació del calendari a través de la butlleta de vot es 

realitzarà simultàniament amb la votació amb butlleta dels membres del Consell Directiu. 

Abans de procedir a la votació, però, es recorda que pel que fa a la votació dels membres 

que volen accedir o han de renovar mandat en el Consell Directiu cal constituir una mesa 

d’edat per tal que supervisin el procés i realitzin el recompte de vots posterior. 

 

La mesa d’edat quedat constituïda per: 

➢ La persona de més edat present en l’Assemblea: na Maria Rosa Mazarico, 

membre del Centre d’Esplai La Costereta del Territori Lleida. 

➢ La persona de menys edat present en l’Assemblea: n’Adrià Pedro, membre del 

Centre d’Esplai Bon-Vent de la Zona 07.  

➢ Un consiliari o consiliària: n’Arnau Subias, consiliari de la Zona 02.  

 

Un cop constituïda la mesa, es procedeix a cridar des de la Secretaria Tècnica els centres 

per a la votació de forma conjunta a través de les respectives butlletes de vot el Calendari 

del Curs 2024-25 i l’accés i renovació dels membres del Consell Directiu.     
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Votació del Calendari pel curs 2024/2025.  

En aquest moment amb 78 centres, 78 amb dret a vot. 

⎯ AGO 2025: 

➔25 de gener: 52 vots 

➔26 de gener: 17 vots 
➔1 de febrer: 25 vots 

➔2 de febrer: 16 vots 

⎯ Trobada de Monitors i Monitores 2025: 

➔8 i 9 de març: 27 vots 

➔22 i 23 de març: 61 vots    

⎯ TrocaJove 2025: 

➔26 i 27 d’abril:  62 vots 

➔10 i 11 de maig: 17 vots 

 

Votació del Calendari 2024-2025.  

En aquest moment amb 64 centres, 64 amb dret a vot, el Calendari 2024-2025 s’aprova amb 63 vots 

a favor , 1 en contra, 0 en blanc i 0 abstencions. 

 

12. Presentació i aprovació, si escau de l’Informe econòmic 2023 i 

2024 (tancament econòmic corresponent a l’any 2023 i 

pressupost corresponent a l’any 2024) 

N’Adrià Godia, Administrador del Moviment, puja a l’escenari per presentar el tancament 

econòmic del 2023 i el pressupost del 2024. Explica que el document en qüestió s’elabora 

abans de tancar l’exercici econòmic de manera que és possible que algunes partides hagin 

variat lleugerament. 

En relació al tancament econòmic 2023, es fa menció a les qüestió més destacades. Així, 

s’exposa que la no obertura d’algunes convocatòries econòmiques ha suposat una reducció 

de l’ingrés previst que ha pogut ser compensada per una certa reducció de la despesa. Pel 

que fa a la TrocaJove s’explica que la despesa va ser molt més superior essencialment 

degut a un augment del cost de transport molt considerable. L’altra trobada del Moviment, 

la Trobada de Monitors/es, però, es destaca que una menor afluència de la prevista va 

suposar una petita diferència positiva en relació a l’ingrés i la despesa pressupostada. Per 

últim, destaca que tot i els elements comentats anteriorment, es tancarà l’exercici tal i com 

estava previst, amb una desviació negativa vora els 25.000€. 

Pel que fa al pressupost 2024, es destaca la seva línia continuista respecte els anys 

anteriors, adaptant-lo, però a les necessitats del moment. Així, per exemple, es destaca 

una partida important per la millora del Gesplai i la seva usabilitat.  Es destaca que per 

l’exercici 2024, però, l’objectiu és poder tancar igualant ingressos i despeses.  
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A continuació procedeix a explicar els diferents gràfics d’ingressos i despeses del 

tancament econòmic del 2023 i del pressupost 2024.  

Un cop finalitzada l’exposició del document, s’inicia el debat d’esmenes, propostes i dubtes. 

S’han rebut, en relació a l’informe econòmic, 1 esmena, 1 proposta i 1 dubte.  

Esmena 08 – N’Alba Torrent, membre del CEIJ Santa Maria de Pineda de Mar del Territori 

Girona, detecta un error tipogràfic en relació a l’apartat d’Ajuts als Centres i Clubs d’Esplai 

de l’informe, pel que fa a les Beques d’Estiu, on s’indica 2022 hauria de posar-hi 2023.  

El Consell Directiu manifesta la seva conformitat amb l’esmena que s’incorpora en el 

document que es sotmetrà a votació. 

Proposta 05 - N’Alba Torrent, membre del CEIJ Santa Maria de Pineda de Mar del Territori 

Girona, proposa que un cop finalitzi el procés d’auditoria de comptes al que el Moviment es 

sotmet i es ratifiqui el tancament definitiu de l’exercici de l’any 2023, entrat l’any 2024, 

publiqui de nou l’Informe Econòmic amb la informació actualitzada i en cas de produir-se 

modificacions destacades poder afegir-hi un escrit explicatiu. D’aquesta forma milloraria 

l’exercici de transparència del MCECC i seria més fàcil poder fer comparatives entre 

exercicis.  

N’Adrià Godia, en nom del Consell Directiu, respon que l’òrgan polític del MCECC accepta 

la proposta. Fins ara, segueix, mai s’havia realitzat degut a que cap centre ho havia 

sol·licitat. D’aquesta forma, i, en la línia de millorar la rendició de comptes i transparència 

de la federació, un cop finalitzada l’auditoria de comptes i quedi tancat definitivament 

l’exercici 2023, abans de finalitzar el curs, es publicarà al Gesplai una versió actualitzada 

del document on la columna de Previsió de Tancament 2023 serà substituïda per la de 

Tancament Definitiu 2023.  

Dubte 02 - N’Alba Torrent, membre del CEIJ Santa Maria de Pineda de Mar del Territori 

Girona, planteja el dubte de com es pot explicar una recuperació de l’IRPF a valors dels 

exercicis anteriors quan en l’exercici 2023 l’import d’aquesta línia d’ingrés ha caigut 

significativament.  

El Consell Directiu respon que pel 2024, l’IRPF quedarà fusionat amb la convocatòria de 

Projectes i activitats a entitats de l’àmbit de polítiques socials atorgada per la Generalitat 

de Catalunya, que no es troba reflectida en la plantilla actual de l’informe. Per aquesta raó, 

per coherència amb els anys anteriors i tenint en compte la seva existència pel que fa al 

tancament 2023, s’ha optat per mantenir l'origen de l'ingrés per separat, però equilibrar el 

volum d’ingressos que s’esperarien en un any habitual, on la intenció és recuperar la 

partida.  De cara a l’informe econòmic del proper any, aquest variarà el seu format actual 

pel que fa a la graella del pressupost per tal de poder fusionar en una de sola els ingressos 

provinents ara, directament, de la mateixa convocatòria i del mateix organisme, la 

Generalitat de Catalunya. 
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Per concloure s’obre un torn d’intervencions generals que finalitza sense cap nova 

intervenció.  

Votació del Tancament Econòmic corresponent al 2023.  

En aquest moment amb 65 centres, 65 amb dret a vot, el Tancament Econòmic 2023 s’aprova amb 

64 vots a favor, 0 en contra, 0 en blanc i 1 abstenció. 

 

Votació del Pressupost corresponent al 2024.  

En aquest moment amb 65 centres, 65 amb dret a vot, el Pressupost 2024 s’aprova amb 64 vots a 

favor, 0 en contra, 0 en blanc i 1 abstenció. 

 

13. Resultat de la votació candidatures al Consell Directiu del 

MCECC i benvinguda dels nous membres electes  

S’anuncien els resultats de les votacions al Consell Directiu i es dona la benvinguda als 

nous membres: 

 

− Txell Cots i Latorre: 76 vots 

− Josep Pla i Casadesús: 76 vots 

− Josep Godia Abad: 74 vots 

− Laia Rubio i Ortega: 71 vots 

− Estel Ferré Aguirre: 71 vots 

− Júlia Florences Corominas:  66 vots 

 

 

14. Presentació i difusió de materials i recursos 

A continuació, n’Andreu Basolí, membre del Consell Directiu referent de les Zones 11 i 12, 

procedeix a presentar tota una sèrie de recursos dels quals disposa el Moviment i que es 

consideren d’interès i utilitat pels centres. Comenta que moltes vegades es demanen coses 

que ja existeixen, ja elaborades pel MCECC anys enrere, per aquesta raó es vol realtizar 

aquesta breu presentació: 

 

❖ Revista Estris: revista editada pel Moviment centrada en l’educació en el lleure i 

que cerca abordar temàtiques d’interès pels esplais i dotar-los d’eines i propostes 

d’activitat. La revista té el seu propi web online amb un repositori de recursos: 

Estris.cat  

❖ Fem Camí: recurs generat per tal de treballar el transcendent a l’esplai de formes 

diverses que pretenen adaptar-se a la situació de cada entitat. 

❖ Premonis, com ho fem?: per tal d’ajudar a resoldre el pas d’infant/adolescent a 

monitor/a es va crear aquest recurs. En ell es troben propostes sobre com 

acompanyar el procés i a les persones que el viuen i plantejaments necessaris que 

cal que es faci l’entitat.  
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❖ Manual de consum responsable: manual amb un recull de bones pràctiques i 

guies sobre la temàtica per poder aplicar als Centres i Clubs d‘Esplai. 

❖ Quizztidià: recurs en forma de joc interactiu per veure com es treballa el quotidià a 

l’esplai, i a partir d’aquí, reflexionar-hi com a equip.  

❖ Treball amb famílies: guia generada per tal d’abordar com hauria de ser la relació 

amb les famílies, un agent més educatiu i part de l’esplai, així com tota una sèrie de 

recomanacions i consells per gestionar algunes situacions complexes amb elles. 

❖ Catàleg de formacions: el catàleg de formacions del Moviment amb gran varietat 

de temàtiques treballades i que busca respondre a les peticions i necessitats 

manifestades pels centres.  

❖ La llitera: plataforma de valoracions de les cases de colònies i els terrenys 

d’acampada. Són els propis esplais els que avaluen la seva estada en base a la 

seva pròpia experiència. Pot ajudar a escollir o cercar algunes cases, però cal que 

el recurs sigui enriquit amb noves incorporacions d’instal·lacions i valoracions per 

part dels esplais.   

❖ Inclusió: en aquest sentit el Moviment disposa de dos recursos, el Projecte Llavor, 

enfocat a la creació de nous centres en realitats d’una alta complexitat socio-

econòmica i on es detecti la manca d’entitats de lleure, i el Programa Sempre Acull 

que pretén ajudar als centres que ho desitgin a treballar per incloure infància i 

adolescència en situació de vulnerabilitat en la seva realitat.  

❖ Cases de colònies: es recorda que les diferents fundacions diocesanes que 

conformen el Moviment disposen de tota una sèrie de cases de colònies de les quals 

en poden gaudir amb preus i descomptes pels centres del Moviment.  

❖ Guia de Parcs Naturals: recurs interactiu que pretén recollir de forma ràpida i 

resumida l’accés a la normativa dels diferents parcs naturals del territori català.  

❖ Bon Tracte: espai al web del Moviment dedicat al treball i la promoció del Bon 

Tracte, la prevenció, detecció i actuació davant possibles casos d’ASI i el treball de 

les cures dins l’entitat. En aquest punt es poden trobar resum de normatives, 

infografies i diversos recursos pedagògics així com el contacte amb la comissió de 

Bon Tracte del MCECC, especialitzada en acompanyar als centres davant de casos 

i situacions concretes que impacten frontalment contra el Bon Tracte.  

❖ Estiu 2024: com sempre, un any més, quan s’acosti la temporada d’estiu, els 

centres trobaran a la seva disposició un espai web carregat de recursos per poder 

preparar les activitats. A més a més, allà trobaran el número del telèfon 

d’emergències del Moviment, actiu tot l’estiu.  

 

15. Informacions diverses 

A càrrec de n’Alberto Hernández, membre del Consell Directiu referent de la Zona 08. Així, 

s’informa de: 

 

❖ Oferta laboral: es recorda que existeixen dues vacants dins l’Equip Tècnic del 

Moviment, les dues places de promoció del Territori Barcelona. Encara es troba 

oberta l’oferta i les persones poden aplicar.  
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❖ Cursos Residencials de Monitor/a i Director/a de Lleure de Setmana Santa: 

s’informa que ja es troben obertes les pre-inscripcions als cursos residencials fins 

el proper dia 6 de febrer. També es recorda que les inscripcions al Curs Brúixola, 

destinat a premonitors/res que es realitza anualment a Vilaller també ha obert 

inscripcions.  

❖ Programa Ramón M. Serhcs: del proper 19 al 21 d’abril tindrà lloc una nova edició 

del recés. Properament s’obriran les inscripcions i es farà arribar tota la informació 

sobre el programa, enfocat al treball del transcendent i a la cerca de la pròpia 

vocació.  

❖ Punt de connexió: s’informa que el Punt de Connexió, espai de trobada de caràcter 

mensual obert a monitors/es i exmonitors/es del MCECC per reflexionar entorn 

alguna lectura de l’Evangeli i una temàtica concreta, ja s’ha reprès. Es combinaran 

les trobades presencials amb trobades telemàtiques per maximitzar-ne la possibilitat 

de participar-ne.  

❖ Campus MCECC d’Estiu: el proper 21 d’abril tindrà lloc el Campus MCECC d’Estiu, 

espai formatiu destinat a que els equips de monitors/es tinguin recursos per preparar 

adequadament les activitats de lleure d’estiu.  

 

Per últim, es recorda que tots els equips que conformen el Moviment es troben sempre a la 

disposició dels Centres i Clubs d’Esplai. Així, per qualsevol dubte o qüestió es poden 

adreçar al seu promotor/a o membre del Consell Directiu de referència o bé escriure a 

secretaria.mcecc@peretarres.org. També es fa menció a les diferents xarxes socials del 

MCECC (Instagram, Facebook, X o Tik-Tok) des d’on es fan arribar informacions, notícies 

i recordatoris d’interès.  

 

16. Precs i preguntes 

Na Laia Sánchez, membre del Centre d’Esplai Sant Joan de Viladecans de la Zona 08, 

explica que l’esmorzar d’aquesta AGO no ha estat vigilat, moltes persones han menjat més 

del que els hi pertocava, i que degut a això hi ha forces persones que no ha pogut esmorzar. 

Es demana que es recuperi per properes assemblees el sistema anterior de gestió de 

l’esmorzar consistent en una distribució directa de les racions a cada assistent per part de 

l’Equip Tècnic.   

 

N’Alba Torrent, membre del CEIJ Santa Maria de Pineda del Territori Girona, expressa que 

ha copsat com en la part de l’AGO realitzada per la tarda l’assistència de l nombre d’esplais 

ha caigut en relació al matí. Tot i aquest fet, la majoria de votacions de l’Assemblea General 

Ordinària s’han realitzat a la tarda. Exposa que hi ha centres que no es poden permetre 

quedar-se a la tarda a l’AGO i no fer esplai. Seguint amb la seva reflexió, pregunta si no 

seria més convenient, per millor la participació i la legitimitat de les votacions, realitzar 

aquestes pel matí.  

 

Des del Consell Directiu s’explica que és una problemàtica de la qual en són conscients. 

Aquesta forma de procedir que es proposa, concentrant bona part de les decisions al matí 

mailto:secretaria.mcecc@peretarres.org
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s’havia realitzat en altres edicions anteriors, però el resultat era encara pitjor doncs molts 

centres marxaven a la tarda. Es demana que s’entengui que a l’AGO participen voluntaris i 

voluntàries, entitats convidades, autoritats... i que, per respecte, tenen dret a ser escoltats 

i l’Assemblea ha de poder conèixer, veure i ratificar, si s’escau, la seva tasca. En la cerca 

d’un delicat equilibri, s’explica, la proposta d’enguany ha estat combinar espais d’exposició 

de la tasca realitzada amb d’altres de votació de documents, intercalant-los. Tot això en la 

línia de seguir treballant amb els centres en la importància de la seva assistència i 

participació en l’Assemblea General Ordinària i en fer-se present tota la jornada, no només 

al matí. Per últim, es recorda que un cop es fa públic l’Ordre del dia de l’Assemblea, els 

Centres i Clubs d’Esplai poden fer esmenes i demanar modificacions.  

 

Na Vinyet Nogués, del Centre d’Esplai Fem-nos Amics del Territori Tarragona, exposa que 

al seu centre d’esplai la votació dels diferents documents i de les diferents esmenes es 

consensua amb tot l’equip de monitors i monitores. El document d’esmenes, continua, es 

va publicar el dia 20 de gener, fet que va impossibilitar que ho poguessin debatre a l’esplai, 

motiu pel qual han mantingut una posició d’abstenció. Es suggereix si no es podria penjar 

aquest document amb més marge per poder fer un treball en profunditat als centres.  

 

En Joan Morte, Vicepresident del MCECC, respon que la publicació de les esmenes el dia 

20 de gener respon als terminis públics que regeixen tot el funcionament de l’Assemblea 

des de la convocatòria i publicació dels diferents documents sotmesos a votació fins el dia 

mateix de l’AGO. Tot i això, s’intentarà poder fer una revisió dels terminis per veure què es 

podria fer.  

 

N’Arnau Rulló, membre del Centre d’Esplai St. Pere i St. Pau de la Zona 08, demana si es 

podrien repetir els resultats de la votació de la proposta en relació a la Governança (P01) 

presentada pel Centre d’Esplai Joan Suñol de la Zona 05.  

 

Es recorden els resultats de la votació que es poden consultar en el punt de l’acta 

corresponent.  

 

17. Cloenda Assemblea General Ordinària MCECC 2024 

El Vicepresident del Moviment, en Joan Morte, dirigeix unes paraules a l’Assemblea com a 

comiat com a fi de la seva etapa dins del Moviment. 

 

La presidenta del Moviment, n’Anna Grau, dirigeix unes darreres paraules com a conclusió 

a l’Assemblea General Ordinària del MCECC 2024. 

 

 

 

 

 

 



 
 

 

ACTA DE REUNIÓ 
 

 

L’assemblea es dona per finalitzada a les 18.05h i, com a secretari, dono fe a través 

d’aquesta acta de totes les intervencions i els acords. 

 

Vist i plau, 

             
               
                   Anna Grau 

 
Presidenta del MCECC 
 

 
              
 
                 Gabriel Amargós 

 
Secretari tècnic 
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